
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-06-13, § 17 

 

 Tid Torsdagen den 13 juni 2013, kl 16.05 – 16.15 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 20 juni 2013 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Per Hallberg (M)   

Karl Malmqvist (C)  

Lars Arell (S)    

Anna Bäcklund (MP) §§ 11-19   

 
Tjänstgörande ersättare: 

Eva Ångström (M)   för Lars Svärd (M) 

Maria Hagbom (M)   för Theréz Randquist (M) 

Patrik Silverudd (FP)  för Daniel Forslund (FP) 

Sara Gunnerud (S)   för Maria Nygård (S) 

Elin Olsson (MP)   för Åke Askensten (MP) 

Lennart Tonell (MP) §§ 1-10 för Anna Bäcklund (MP) 

Kenneth Nilsson (S)   för Ann-Margarethe Livh (V) 

 

 Ersättare:   

Håkan Olander (S)    

Lennart Tonell (MP) §§ 11-19   

 
 

Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Jennie Almgren, Marita Anheim, Ann-Charlotte 

Bergqvist, Ellinor Fiebranz Andersson, Victoria Grönros Zimmerman, Mårten 

Frumerie, Gunnar Jensen och Åsa Wigfeldt samt borgarrådssekreteraren Martin 

Edgélius. 

 

 

 

 

 

 



  

 § 17 
Kontroll och uppföljning av båtuppläggningsplatser inom Stockholms 
stad – Miljödiplomering av båtklubbar. Motion (2012:25). Svar på remiss 
Dnr E2013-000-00737 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden besvarar kommunstyrelsens remiss på motion, kontroll 

 och uppföljning av båtuppläggningsplatser - miljödiplomering av båtklubbar, 

 med exploateringskontorets tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 20 maj 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik Silverudd (FP) och Karl 

Malmqvist (C) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) föreslår att nämnden 

beslutar enligt följande: 

 

Att bifalla motionen samt 

Att därutöver bifalla kontorets förslag till beslut. 

 

3) Anna Bäcklund m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

Exploateringsnämnden beslutar att ge kontoret i uppdrag att göra ändringar i 

remissvaret i enlighet med följande:  

 

- Staden ska ställa krav på vilka produkter som ska fasas ut. 

 

- Staden ska ställa krav på att de båtklubbar som arrenderar mark av staden ska   

 vidta åtgärder i enlighet med havs rekommendationer, om så ej sker ska 

staden vidta åtgärder som fullt ut ska finansieras genom höjda arrendeavgifter 

för de båtklubbar som inte uppfyller kraven.  

 

- Staden ska genom att ställa krav på båtklubbarna medverka till att de 

nationella miljömålen ”en giftfri miljö”, ”levande sjöar och vattendrag” och 

”hav i balans samt levande kust och skärgård” uppfylls.  

 

-  I övrigt bifalla kontorets förslag till beslut samt anföra följande: 

 

Det finns ett flertal allvarliga miljöproblem som orsakas av båtverksamheten i 

Stockholms stad. Bland annat är halterna av koppar, zink, bly, tributyltenn 

och andra giftiga ämnen kraftigt förhöjda i närområdena kring flera av 

Stockholms båtuppläggningsplatser. Bytet från giftig färg till s.k. ytmjuk färg 

har inte visat större framgång då även dessa färger innehåller giftiga ämnen.  

 

Problemen är så pass allvarliga att det inte räcker med att båtklubbar 

uppmuntras att på frivillig basis vidta åtgärder. Staden måste ställa krav på att 



  

båtklubbarna vidtar åtgärder i enlighet med havs rekommendationer och även 

utifrån vad som krävs för att bidra till att de nationella miljömålen uppfylls. 

Det gäller exempelvis att vissa ämnen inte ska vara tillåtna för båtklubbar 

som arrenderar mark av staden. Om en båtklubb inte förmår att vidta åtgärder 

bör staden vidta åtgärder som fullt ut finansieras genom höjd arrendeavgift 

för den aktuella båtklubben. Det kan exempelvis handla om att staden sanerar 

förorenad mark. Staden ska också kunna säga upp arrendeavtal i förtid med 

båtklubbar som inte uppfyller kraven.  

 

Självklart är det också positivt om båtklubbar vill gå längre i sitt miljöarbete. 

Staden kan gärna uppmuntra till detta arbete genom ”miljödiplomering” av 

båtklubbar. Staden bör även se över andra åtgärder som på olika sätt 

uppmuntrar och underlättar för båtklubbarna att bli mer miljövänliga. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Joakim Larsson m.fl. (M), Patrik Silverudd (FP) 

och Karl Malmqvist (C). 
 
Reservation 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Anna Bäcklund m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


